
Protokół 

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 29 grudnia 2015 roku w lokalu
Urzędu Gminy w Dobrem .

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9 00  i trwały do godziny  14 55 .

W sesji udział wzięło 14 radnych  /lista obecności na piśmie w załączeniu / , sołtysi 
z terenu gminy Dobre /lista obecności na piśmie w załączeniu / , Wójt Gminy Dobre,
Zastępca Wójta Gminy , Sekretarz Gminy , Skarbnik Gminy .
Radny nieobecny Pan Adam Chojecki .

Do pkt.1.Otwarcia sesji Dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Szymański , 
który powitał wszystkich zebranych , poinformował , że w sesji udział bierze 14 radnych co 
stanowi 94 % ustawowego składu Rady , w związku z tym sesja władna jest do 
podejmowania uchwał . Następnie Przewodnicząc Rady Gminy przedstawił porządek 
obrad .
Wójt Gminy – chciałbym wprowadzić do porządku obrad podjęcie trzech uchwał :
7 a/Podjęcie uchwały w sprawie określenia  zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego  obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze  w szkołach, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć oraz 
określenia tygodniowego  obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych  pedagoga szkolnego, psychologa i logopedy, nauczyciela 
wspomagającego.
7 b/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu istniejących dróg gminnych.
7 c/ Podjęcie uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia 
ich przebiegu .
Punkt 7 a , ten temat przerabialiśmy kilka miesięcy temu . Było sporo kontrowersji , nie było 
opinii ZNP i w trakcie głosownia nie było większości .. Jest taka potrzeba ,aby w szkołach 
wszystkie dzieci zostały objęte  taka opieką . Ustawa zezwala na to .
Następna uchwała 7 b/. Nowy okres programowania i wnioskowania z PROW-u wiąże się z 
tym ,ze chcielibyśmy zmienić przebieg dróg. Chcemy ,aby drogi  Głęboczycy , Brzozowicy , 
Walentowie miały jeden numer . Zwiększy to punktowanie przy składaniu wniosku o 
dofinansowanie .
Uchwała do pkt.7 c .Nowe rozdanie unijne pozwoli na pozyskiwanie środków na drogi .
Jeżeli będziemy mieli ponad 100 km dróg gminnych to zwiększy punktację i możliwość 
dotacji . Jest to sprawa pilna i jeżeli podejmiemy te uchwały zwiększy to nasze możliwości .
Radny W.Bogucki – ostatnio wnioskowaliśmy o komisję do dróg . Czy będzie uchwała ?
Wójt Gminy – nie ,nie będzie .
Radny P.Sadurski – jest to doraźna komisja  i powinna być uchwała .
Wójt Gminy – została powołana taka komisja i jeśli będzie potrzeba zawiadomimy Państwa.
Radny P.Sadurski – ale jak będzie z rozliczeniem ?
Wójt Gminy – odbiór dróg to kompetencja Wójta , a ta komisja będzie organem doradczym.
Radny W.Sadurski – ale nad Wójtem jest Rada.
Przew.Rady Gminy – to nie do nas należy odbiór dróg , to kompetencja Wójta . To nasza 
dobra wola ,że pojedziemy na te drogi .
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Radny St.Paderewski – w tej sprawie jest kompetentny Wójt , narobiliście problemu , 
którego nie powinno być.
Radny St.Pawiński – nie ma sensu ta uchwała , chodzi  panu o to ,żeby wziąć pieniądze.
Radny P.Sadurski – w Statucie jest wyraźnie powiedziane ,że można powoływać doraźne 
komisje.

Następnie odczytano radnym art.18 ust2 ustawy o samorządzie gminnym co leży w 
wyłącznej kompetencji Rady Gminy .
Radca Prawny – nie można powoływać Komisji nie związanej z pracą Rady Gminy .
Radny M.Poławski  - po co bić pianę.
Z-ca Wójta Gminy – Pan Wójt w tym momencie nie potrzebuje kontroli .

Radni  kolejno głosowali zaproponowane punkty do porządku obrad :

pkt.7a /  za 13 głosów , przeciw 1 głos , wstrzymujących 0 głosów,
pkt.7 b / za14 głosów , przeciw 0 głosów wstrzymujących 0 głosów ,
pkt. 7c / za14 głosów , przeciw 0 głosów wstrzymujących 0 głosów ,

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli zmieniony porządek obrad 13 głosami za przy
1 przeciwnym głosie.

Do pkt.2.Informacja o pismach , które wpłynęły do Rady Gminy :

1/pismo Pani Jaworek dot. zalewania działek  ,
2/pismo Związku Niewidomych o dofinansowanie .

Wójt Gminy – odnośnie pisma pierwszego , sprawa jest mi bardzo dobrze znana. Ta Pani 
raz się godzi na warunki , a innym razem wycofuje się z tego . Zostało wybudowanych kilka 
domów , teren podniesiono , woda zalała jedna działkę , a potem następne . Pani Jaworek
twierdzi ,że Pani Sadoch zasypała  sadzawkę ,która zbierała wodę . Pani Sadoch 
zobowiązała się do odwodnienia  wszystkich działek  , ale Pani Jaworek nie godzi się na to .
Musimy spotkać się ponownie z mieszkańcami i podjąć rozmowy .
Radny P.Sadurski – czy nie można byłoby spotkać się na Komisji BOR i pojechać w teren ?
Radna H.Wadas – czy tylko ci Państwo zaleli , czy pozostali też? 
Wójt Gminy - sprawcą tego zajścia nie jest tylko Pani Sadoch .Spotkam się z 
mieszkańcami , każdy powinien trzymać się projektu budowlanego .
Radny K.Zaperty – ta sprawa nas nie dotyczy , my występujemy tylko w roli mediatora.
Przew. Rady Gminy – drugie pismo proponuję przekazać do Wójta i Skarbnika.

Do pkt 3.Komisje nie zgłosiły wniosków .

Do pkt.4.Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami.

Wójt Gminy – 1/od czasu ostatniej sesji przyjąłem 48 osób w różnych sprawach ,
2.W ramach funduszu sołeckiego sołectwa Dobre II zakupiono 465m²  kostki brukowej do 
przebudowy  istniejącego chodnika w ul. K. Laszczki w Dobrem.
3.W ramach funduszu sołeckiego sołectwa Walentów zakupiono 246 m² kostki brukowej do 
budowy chodnika w Walentowie gm. Dobre.
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4.W miejscowości Rudno prowadzone były prace polegające na  odtworzeniu istniejących 
rowów (ze środków  Funduszu sołeckiego) 
5.Podpisaliśmy umowę na odbiór odpadów na dwa najbliższe miesiące. Jeszcze w styczniu 
ogłosimy kolejny przetarg. Do odbioru są harmonogramy odbioru odpadów w pokoju nr 8 
oraz informacje są na stronie internetowej gminy.
6.Dnia  22 grudnia 2015 roku w Kancelarii Notarialnej w Węgrowie podpisane zostały  akty 
   notarialne  dotyczące:
-  zakupu przez Gminę Dobre działki o nr 133/5 położonej w miejscowości Poręby Nowe o 
    powierzchni 0,0247 ha. Zakupiona działka zostanie przeznaczona na poszerzenie drogi  
    gminnej łączącej miejscowości Poręby Nowe, Poręby Stare i Wólkę Kokosią. 
-  przyjęcia przez Gminę Dobre darowizny nieruchomości składającej się z działek o nr 
   280/2 i 281/2 położonych w miejscowości Ruda Pniewnik. 
-  przekazania przez Gminę Dobre na rzecz OSP Rudzienko w formie darowizny działki o nr 
   754/5 o powierzchni 0,1291 ha. Działka ta została przekazana na rzecz OSP  z  
   przeznaczeniem na rozbudowę i utrzymanie placu zabaw.
7.Za pozostałe środki sołectwa Makówiec Mały zakupiono rurę przepustową 
8.W ramach funduszu sołeckiego sołectwa Duchów zakupiono i wbudowano przepusty  
  rurowe.
9.W ramach funduszy sołeckich wykonano oświetlenie uliczne w miejscowościach Wólka 
Czarnogłowska, Brzozowica ( część przy budynku remizy), Kąty Borucza (zakręt w pobliżu 
Państwa Danielak/Piaseckich) oraz w  Antoninie i Makówcu Dużym. Prace wykonywała  
firma ELMAT Krzysztof Żak z Sokołowa Podlaskiego, wyłoniona  w drodze rozeznania  
cenowego. W ramach funduszy sołeckich wykonano również dokumentację na dobudowę 
oświetlenia ulicznego w miejscowości Głęboczyca oraz Dobre ul. Mickiewicza.
10.Na  dzień 29 stycznia 2016 roku wyznaczony został termin przetargu nieograniczonego 
ustnego  na  najem  lokalu  użytkowego  (poprzednio  w  lokalu  tym  znajdował  się  sklep  
prowadzony  przez  Panie  Ewę  Kuligowską  i  Agnieszkę  Sadoch).  Wysokość  czynszu  
określona w ogłoszeniu o przetargu  ustalona została na podstawie wysokości poprzednich 
wpłat i wynosi 2. 139,80 złotych brutto miesięcznie.
11.17  grudnia  2015  roku  przekazany  został   lokal  przy  ulicy  Rynek  21  w  Dobrem   
zajmowany dotychczas przez Policję w Dobrem.
12.w dniach od 2 do 4 grudnia brałem udział w szkoleniu z LGD,
13.w dniu 6 grudnia uroczyście odpalono choinkę w Rynku,
14.w dniu 12 grudnia odbył się Konwent Wójtów powiatu mińskiego ,
15.w dniu 10 grudnia odbyło się spotkanie  z Gminnym Zarządem OSP ,
16.w dniu 15 grudnia odbyło się spotkanie z firmą budująca gazociąg,
17.w dniu 17 grudnia odbyło się spotkanie opłatkowe w Grębiszewie,
18.w dniu 11 grudnia wyjazd na Litwę  dot. szlaku polsko litewskiego,
19.w dniu 18 grudnia odbył się Korowód Kolędowy , Dobre zajęło pierwsze miejsce po raz
   kolejny z rzędu,
20.odbyło się spotkanie opłatkowe z seniorami,
21.odbyło się posiedzenie Komisji BOR wraz ze spotkaniem opłatkowym,
22.koszty dowożenia dzieci od września do grudnia 2014 roku :84 989,89 zł plus koszty 
23.dowożenia uczniów niepełnosprawnych 15 514,92 zł , od września do grudnia 2015 roku 
  142 807,83 zł , wpływy z targowicy  w 2015 roku 35 158,oo zł , wynagrodzenie  
   inkasentów 6 097,54 zł w tym inkasenci z targowicy 5 298,84  zł z parkingu 798,70 zł .
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 Był wniosek , aby podwyższyć wynagrodzenie ,ale jest to temat do dyskusji na potem .
Koszty utrzymania koparki (paliwo, oleje, smar i inne) :
sierpień : 1 621,70zł ,wrzesień : 1 860,13zł ,październik : 2116,04zł,listopad :  1 775,65

 suma: 7 373,52zł koszt serwisu koparki : 2 337,00zł 
koparka wykorzystywana była do :

      -     kopania i odtwarzania rowów, 
– usuwania awarii na sieci wodociągowej,
– równania i plantowania żwiru, tłucznia i destruktu, 
– wykonywania prac porządkowych na terenie gminy
– naprawy dróg 
– wymiany i naprawy przepustów
W sumie do dnia dzisiejszego przepracowała 311 motogodzin . Wartość jednej godziny 
pracy 31 złotych , a po doliczeniu kosztów ubezpieczenia 35 złotych 

Do pkt.5. Zapytania radnych i sołtysów .
Radny M.Poławski – czy cały budynek i działka po policji jest własnością gminy ? Jeśli nie , 
to czy jest możliwość  pozyskania działki i budynku ?
Radny Z.Olko – zmiana oznakowania ulic w Rynku , brakuje lustra przy wyjeździe z 
parkingu.
P.K.Rosa sołtys sołectwa Dobre II -opłata za śmieci , 4,15 zł za worek czy od osoby ?
Wójt Gminy – od osoby .
Radny K.Zaperty – Wójt szuka dróg o zwiększenie punktów . Ponawiam dalsza prośbę o 
wytyczenie drogi do Makówca . Czy coś jest robione ?
Radny W.Bogucki – czy jest możliwość przejęcia drogi od powiatu w Wolce Mlęckiej?
Radny P.Sadurski – co pan Wójt ustalił na temat reklam na przystankach autobusowych , 
targowicy ?
Radny R.Sajnóg – oświetlenie naszej gminy w ramach ppp. Na jakim jest to etapie?
Radny St.Paderewski – nitka gazociągu Dobre – Łochów ?
Położenie dywanika w Ryni , jakie są przewidywania w przyszłym roku ?
Radna D.Wielechowska – rozmawialiśmy odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków , 
czy są przygotowane takie informacje , a jeśli nie to kiedy będą?
Radny K.Zaperty – kiedy będzie toaleta w Rynku ?
Radny R.Kur – sprawa przystanków na żądanie  oraz wiaty przystankowe.

Do pkt.6.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych Komisji Rady  Gminy 
Dobre  na 2016 rok.

Radni w głosowaniu jawnym uchwałę podjęli jednogłośnie .

Uchwała Nr XII / 84 / 15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.7.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy  Dobre na  2016 rok .

Radni w głosowaniu jawnym uchwałę podjęli jednogłośnie . 
 

Uchwała Nr XII/85/15 na piśmie w załączeniu .
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Do pkt.7a/Podjęcie uchwały w sprawie określenia  zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego  obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkołach, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć oraz 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych  pedagoga  szkolnego, psychologa i logopedy, nauczyciela wspomagającego.

Radny M.Poławski – czy są opinie ZNP ?
Z-ca Wójta Gminy – występowaliśmy do czterech związków , otrzymaliśmy dwie opinie.

Odczytano opinię ZNP w Mińsku Mazowieckim oraz opinię NSZZ Solidarność .
Kserokopie opinii stanowią załączniki do niniejszego protokółu

Z-ca Wójta Gminy – wysłaliśmy pisma do jeszcze dwóch związków ,ale nie mamy 
odpowiedzi , traktujemy to jako akceptację. Mamy pisma od rodziców , Rady Pedagogicznej 
 w których sygnalizują taka potrzebę .
Radny P.Sadurski – czy zostało wysłane pismo do polskiego Związku Logopedów ?
Z-ca Wójta -  nie ,nie  wysłano bo nie było potrzeby.
Radca prawny – nie ma obowiązku opinii Związku Logopedów.
Z-ca Wójta – przecież podpisał się po pismem Rady Rodziców .

Następnie odczytano pismo Rady Rodziców w sprawie zatrudnienia logopedy.

Radny K.Laskowski – czy ZNP został poinformowany o dzisiejszej sesji.
Z-ca Wójta Gminy – nie .
Radny P.Sadurski – w piśmie od Rady Rodziców była mowa o dodatkowym całym etacie 
dla logopedy .
Przew.Rady Gminy – a skąd na to pieniądze ? Pani Buga sama zaoferowała ,że może 
pracować więcej godzin.
Radna D.Wielechowska – ile dzieci objętych jest opieką logopedyczną , a ile powinno
być?
Z-ca Wójta Gminy – opieką objętych jest 60 dzieci , a powinno być o 30 więcej .
Radna H.Wadas – problem wymowy dzieci to nie jest problem od dzisiaj . Wszystko
wszystkim się należy , a skąd na to pieniądze ? Może radni pozbędą się diety ?
Wójt Gminy – problem ten istnieje nie od dzisiaj . My sami nie pomagamy dzieciom , dzieci 
korzystają z komórek , zabrońmy im tego .
Potrzeb w gminie jest morze , my możemy dać kolejne 200 tysięcy na oświatę , ale nie 
będzie na drogę czy wodociąg . Pani logopeda zaoferowała ,że chciała pracować 30 godzin , 
po co ten krzyk? Nie mam środków na etat logopedy . Pewne sprawy zaczynają się 
normować .Pani wicedyrektor odjeżdżała do domu o 14 30 , a otrzymywała wynagrodzenie 
za osiem godzin . To wina dyrektora szkoły .
Radny P.Sadurski – ja posiadam opinię Związku Logopedów co prawda nie dotyczącą
naszej gminy .
Radny Sł.Wierzba – proszę przejść do głosowania .
Radny R.Sajnóg – opinie Związków są takie,aby pensum zrosło o 20 % , ci ludzie muszą 
pracować tak samo jak Pan czy ja . To jest dla dobra dzieci.
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Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 10 głosami za przy 3 przeciwnych i 
1 wstrzymującym się od głosu .

Uchwała Nr XII/86/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.7 b/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przebiegu istniejących dróg gminnych.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XII/87/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.7 c/ Podjęcie uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia 
ich  przebiegu .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XII/88/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.8.Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia  „Programu usuwania wyrobów zawierających 
azbest dla Gminy Dobre na lata 2015 – 2032” .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XII /89/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.9.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 
 Dobre”.

Radny P.Sadurski – mówimy o gminie Dobre , ale jaki powiat?

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XII/90/15 na piśmie  w załączeniu .

Do pkt.10.Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
   Gminy Dobre .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XII/91/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.11.Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na najem, na czas nieokreślony, w trybie 
przetargu ustnego  nieograniczonego, lokalu   użytkowego położonego w miejscowości  
Dobre, przy ul. Rynek 24, stanowiącego  własność gminy Dobre .

Radny St.Paderewski – a dlaczego cena jest wygórowana?
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Z-ca Wójta Gminy – cena jest na poziomie ostatniego czynszu.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XII /92/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.12.Podjęcie uchwały w sprawie   ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
niepublicznym   przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego 
prowadzonym na terenie Gminy   Dobre przez podmioty nie należące do sektora 
finansów publicznych oraz trybu i  zakresu kontroli prawidłowości jej pobrania i  
wykorzystania .

Radny P.Sadusrki – czy ta uchwała nie powinna być podjęta do 30 września ?
Radca prawny – nie ma takiego terminu .
Przew.Rady Gminy – a skąd takie źródła informacji ?

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XII/93/15 na piśmie w załączeniu  .

Do pkt.13.Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie określenia przystanków   
komunikacyjnych  na terenie Gminy Dobre oraz warunków i zasad korzystania z tych  
przystanków.

Radny Z.Olko – czy dałoby radę przystanek na ul. Kilińskiego  na wysokości przedszkola ?
Z-ca Wójta Gminy – sprawdzimy jak to wygląda w powiecie .
P.W.Rastawicki radny powiatowy – w uchwale powiatu jest tu przystanek ,ale nie wiem po 
której stronie .
Radny St.Pawiński – wielokrotnie poruszałem sprawę przystanku na drodze Dobre -
Czarnogłów na wysokości Rąbierzy .. Trzeba postawić tam jakąś wiatkę.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XII/94/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.14.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Dobre na rok 2016.

Skarbnik Gminy – opinia RIO jest pozytywna z pewnymi uwagami , które zostały 
naniesione , uwzględnione  i uszczegółowione .
Wójt Gminy – mają Państwo przed sobą projekt uchwały budżetowej na 2016 rok . Deficyt 
zostanie pokryty z pożyczek i środków unii europejskiej . Większość środków 
inwestycyjnych to gospodarka wodno ściekowa . Planowana jest dobudowa jednego bloku 
na oczyszczalni . Są miejscowości ,które czekają na wodę .było pytanie dot. ppp .
W dniu 8 stycznia dojdzie do spotkania z firmą  w celu ustalenia dialogu dla gminy Dobre .
W 2016 roku uporamy się z toaletą publiczną , na wszystko potrzeba czasu . W tym roku
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uporaliśmy się  z wieloma zadaniami . W dniu dzisiejszym podjęliśmy uchwały dot.dróg .
Uchwały te pozwolą  na zwiększenie punktacji przy ocenie wniosków o dotacje unijne.
Bardzo ważna jest oświata .ale to nie pępek świata , bo są drogi, woda .
Zwracam się z prośbą o przyjęcie tego budżetu .
Radny P.Sadurski – w opinii RIO jest mowa ,że do RIO nie dotarła uchwała o opłacie 
targowej ,ale my podjęliśmy taką uchwałę w lipcu  . Dlaczego uchwała nie dotarła do RIO ?
Radca prawny -  uchwałę podjęliśmy 14 grudnia .
Radny P.Sadurski – zostało zawieszone postępowanie  dot.pozwolenia  
Wójt Gminy – to co pan mówi to nie ma sensu , ja będę rządził tak jak nakazuje prawo , 
mnie wybrał lud. Postępowanie zostało zawieszone bo miesiąc temu zmarł właściciel  ,
trwa postępowanie spadkowe . W styczniu będzie postanowienie sądu i zostanie wznowione 
postępowanie .
Radny P.Sadurski -Pan mówi o racjonalnym wydatkowaniu  pieniędzy . Wydatki na urząd w 
2016 roku wzrosną o 117 tysięcy złotych w porównaniu do poprzednich lat .
Przew.Rady Gminy – nie ma GZAS-u , pracownicy przeszli do Urzędu Gminy .
Wójt Gminy – słuchanie takiej demagogii to jest szczyt . Pan zatrudniałby ludzi bez 
wynagrodzenia . Pracownicy GZAS-u zostali przeniesieni do Urzędu Gminy w referat 
oświaty . Proszę nie wprowadzać  w błąd opinii publicznej .
Radny K.Laskowski – czy jest zasadność wydawania  środków na lampy w ramach 
funduszu sołeckiego skoro mamy wejść w ppp.?
Wójt Gminy – nie rozumiem Pana .Jest Pan radnym kilka kadencji , chcemy uregulować 
stan prawny , my powinniśmy skupić się na tym co mamy przed sobą . To był zły kierunek 
działania Wasze kierunki. Szykujemy duży projekt termomodernizacji obiektu szkolnego . 
Jest szansa na dofinansowanie 80 % inwestycji . Wszyscy projektanci pracują pełną parą, 
aby przygotować projekty i dokumenty , aby wnioski złożyć na czas. Budynek szkoły stoi 
odrapany .  Za ogrzewanie płacimy krocie .
Radna H.Wadas – oświetlenie uliczne , jest napisane ,że wykonanie dokumentacji i to nie 
jest związane z wymianą lamp.
Radny K.Laskowski – ja tylko zadałem pytanie czy nie wydatkować pieniędzy dwa razy na 
to samo zadanie . Pan się oburza , radny ma prawo pytać , a Wójt odpowiadać.
Przew.Rady Gminy – jeśli ma Pan problem z funduszem sołeckim to złoży wniosek , aby 
tego funduszu sołeckiego nie było . Pan uważał ,że nie ma sensu kupowania koparki ,
godzina koparki kosztuje nas 35 złotych ,  a płaciliśmy 100 złotych . Proszę nie wmawiać 
bzdur ,że nic nie robimy.
Radny M.Poławski – proszę do porządku obrad .
Radny St.Paderewski – ile z budżetu gminy gmina dołoży na samochody  dla straży ?
Wójt Gminy – mamy to wyszczególnione w tabeli nr 4 .
Prezes Zarządu Gminnego zauważył ,że jest możliwość pozyskania samochodu ciężkiego z 
PSP w Mińsku Maz.. Sołectwo Rudzienko fundusz sołecki przeznaczyło na zakup 
samochodu . Byłoby grzechem ciężkim ,aby nie kupić tego samochodu .
Drugi zakup to dotacja dla OSP Dobre na zakup samochodu . To są dwie jednostki , które
muszą być dobrze wyposażone . W Dobrem sprawa zakupu samochodu wygląda trochę 
inaczej . Powiat będzie pozyskiwał samochody w ramach partnerstw a.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 13 głosami za przy 1 przeciwnym .

Uchwała Nr XII/96/15 na piśmie w załączeniu .
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Wójt Gminy – jestem bardzo wdzięczny za to co teraz Państwo dokonali . Dziwię się tylko
jednej osobie  , która jest przeciwna rozwojowi gminy . Dziękuję Pani Skarbnik , Pani 
Sekretarz  , pracownikom za wkład pracy .Dziękuję wszystkim .

Do pkt.15 .Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobre na    
lata 2016-2027.

Radny P.Sadurski – zasugeruję się opinią dot.WPF , jak w 2017 roku dochód wzrośnie do 
2 mln zł skoro w 2016 roku jest tylko 200 tys.zł .
Skarbnik Gminy – tu zakładamy dotacje unijne . To jest planowanie .Jeśli nie pozyskamy  
dotacji to zmienimy prognozę.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 13 głosami za przy 1 wstrzymującym się od 
głosu .

Uchwała nr XII/95/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.16.Podjęcie  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dobre na 2015 rok.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 13 głosami za przy  1 przeciwnym głosie.

Uchwała Nr XII/97/15 na piśmie w załączeniu . 

Do pkt.17.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy   
Dobre na lata 2015 – 2027 .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie . 

Uchwała nr XII/98/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.18 a/ Przyjęcie protokółu z sesji Rady Gminy z dnia 26 listopada 2015 roku .

Przew.Rady Gminy – strona 12 protokółu , to była moja prośba , anie zakaż . Proszę to 
zmienić . To jest mój wniosek formalny .
Radna H.Wadas – na komisji BOR-u to była moja prośba , to nie był zakaż , wnoszę  o 
zmianę.
Radny P.Sadurski – ja proszę ,żeby było zapisane w oryginale , tak jak jest . To są moje 
słowa.
Przew.Rady Gminy – zakaz , a prośba to co innego.
Radna H.Wadas – ja proszę , aby było napisane , że ja proszę.
Radny K.Zaperty – po zakończeniu Komisji Rewizyjnej Pan nagrywał dalej .
Radny Z.Olko – to powinno być  odtworzone na Komisji BOR , rozmowa była luźna ,nie 
zakazywano nagrywania .
Radna H.Wadas – proszę o odtworzenie w obecności sołtysów na sesji, ja nie zakazywałam ,
ja prosiłam .
Przew.Rady Gminy – nie padło słowo zakaz. Jak Pan miałby trochę kultury to wycofałby
Pan to słowo „zakaz” na „prośba”. Wstyd co mieszkańcy mówią . Strona 14 protokółu , 
wypowiedź dotycząca OSP Mlęcin .
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Radny P.Sadurski – wypowiem się w wolnych wnioskach .
Radny M.Poławski – w protokóle jest napisana prawda.
Radny P.Sadurski -  ja użyłem słowa „zakaz”.
Radna D.Wielechowska- my nie zakazujemy bo nie możemy ,ale prosiliśmy Pana , decyzja 
należy do Pana .
Radny M.Poławski – czy w protokóle z sesji można umieścić fragment protokółu z komisji?

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z sesji z dnia 26 listopada 2015 roku.

Do pkt.18 b/ Przyjęcie protokółu z sesji z dnia 14 grudnia 2015 roku . 

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół 13 głosami za przy 1 wstrzymującym się od 
głosu.

Do pkt.19.Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów.

Wójt Gminy – czas parodii na sesjach powinien się zakończyć , tak nie może być to nie 
świadczy o nas , a o Panu Sadurskim.. Nie będzie w internecie fragmentów Pana 
Sadurskiego . Będzie teraz całe nagranie , przykre jest to ,że można dopuszczać się takich 
czynów.
1/działka po policji i budynek , właścicielem jednej części jest gmina , innej Pan Parol  ,
a  jeszcze innej nie wiem. W tej chwili nie wiem czy istnieje możliwość pozyskania  , nie 
mamy środków na wykup.. To są zaszłości dawnych lat .Budynek jest w stanie opłakanym .
2/pytanie Pana Olko , wystąpiliśmy o zamontowanie lustra oraz o znaki poziome . Mamy na 
to zgodę ,ale mamy zrobić to sobie sami .mamy radnych powiatowych , którzy powinni  
dbać o nasze  interesy . Radni są w komisjach , mogą wnioskować do powiatu , my mamy 
swoje zadania .
3/pytanie pani sołtys sołectwa Dobre II , za odpady będzie płacone od osoby ,
4/wytyczenie drogi do makowca , zajmiemy się tym , wytyczymy drogę w przyszłym roku ,
5/przejęcie drogi od powiatu , nie wiem jakie są kroki prawne , tam są problemy jeśli chodzi 
o las , ja rozmawiałem z dyrektorem  Zarządu Dróg. Musimy naciskać na powiat , aby robił 
tę drogę . Ja dzwonię , mówię o tym ,ale zawsze jest tłumaczenie ,że brak środków . Proszę 
mieszkańców ,aby dzwonili do powiatu ,
6/reklamy na przystankach i targowiskach , ustaliłem że osoba reklamująca jest 
zainteresowana odpłatnym reklamowaniem i skontaktuje się  z nam,
7/pytanie Pana Sajnoga, na początku stycznia odbędzie spotkanie z firmą konsultingową.
Te procesy trwają bardzo długo,
8/dywanik bitumiczny w Ryni , czekamy na porozumienie ze Starostą , ta droga jest  
zakwalifikowana do realizacji  ,
9/pytanie Pani Wielechowskiej , Pani Sekretarz o tym mówiła , jeszcze raz ponowimy
apel do mieszkańców,
10/sprawa wc z Rynku , w 2016 roku powstanie ten budynek,
11/zapytanie pana Kura , wszystko zmierza ku końcowi , mamy wszystkie zgody ,ale 
potrzebna jest organizacja ruchu,
12/W grudniu zakończyliśmy rekultywację gminnego wysypiska odpadów , uporaliśmy się z 
wysypiskiem śmieci w Sołkach.
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Do pkt.20.Wolne wnioski .

Radny P.Sadurski -w dniu26 listopada na sesji Rady Gminy zostałem posądzony o słowa , 
których nie użyłem i proszę o przeprosimy od Wójta i Przewodniczącego Rady Gminy na 
stronie gminy i w gazecie „co słychać”.
Przew. Rady Gminy- na Zarządzie Gminnym OSP strażacy prosili ,żeby to Pan 
przeprosił .Wstyd mi za Pana . Wszyscy są winni tylko nie Pan . Na pewno Pana nie 
przeproszę bo nie mam za co.
Niech Pan zmieni sobie nauczyciela , niech Pan zobaczy protokóły z poprzedniej kadencji .
Niech osoba lub osoby , które Pana prowadzą, powiedzą Panu jak było .Żeby cokolwiek 
dojść musiałem pisać pismo na pismo , a Pan teraz dostaje co Pan chce.. Po Zarządzie 
Gminnym OSP wiem kto Pana prowadzi . Przyjdzie taki moment ,że zostanie Pan sam . 
Pisma na sesji poprzedniej kadencji nie były czytane do końca.
Radny Z.Olko – nie chciałbym przytaczać pracy radnych poprzedniej kadencji . Czy nie 
można wejść we współpracę z powiatem jeśli chodzi o planowanie , czy dałoby radę 
uregulować stan prawny ulicy Sienkiewicza bo jest aż do obwodnicy , mieszkańcy są 
zalewani .
Radny M.Poławski – drogi de facto nie ma , droga kończy się na lasku .
Radny Z.Olko – jest problem bezpieczeństwa na osiedlu , zgłaszaliśmy potrzebę progów 
spowalniających . Najgorzej jest na zakrętach..
Radna H.Wadas – konserwacja oświetlenia ulicznego . Był problem z lampą  w Mlęcinie . 
Po dwóch miesiącach zamontowano druga lampę , która również nie świeci . Zgłaszaliśmy 
kilka innych żarówek do wymiany . To jest niepoważne. Jakość wody w Mlęcinie .Znów
jest jakiś osad , nie wiem czy to w całym Dobrem bo wodę mamy z Dobrego . Konserwator 
twierdzi ,że są złe rury.
Rozpowszechnianie  fałszywych informacji . Po Komisji BOR , na której rozmawialiśmy o 
budżecie dostałam telefon ,że Rada podniosła opłaty o 800 % .Szkoda ,że wyszła Pani , 
która mówiła kto rozpowszechnia nieprawdziwe informacje . Kto ma w tym cel .
To ,że Pan Sadurski wypiera się ,że mówił o strażakach z Mlęcina., Pan mruczał coś ,
nie nagrał Pan siebie i nie widział Pan siebie . Pan żąda przeprosin ?
Sekretarz Gminy – na Komisji BOR rozmawialiśmy o ankietach , ponawiamy taka prośbę o 
wypełnienie ankiety . Ta ankieta ma charakter informacyjny.
Radca prawny – poprosiliście mnie Państwo o opinię w  sprawie  udostępniania budynku 
szkoły dla stowarzyszenia .Sprawę te reguluje ustawa o samorządzie gminnym oraz o 
gospodarce nieruchomościami. Gospodarowanie mieniem jest w kompetencji Wójta 
Gminy .
Radny Z.Olko – czy podczas przebudowy oczyszczalni będzie można włączać np. myjnię i 
zakłady przemysłowe ?
Wójt Gminy – nie wiem ,ale dowiem się i odpowiem.
Radny P.Sadurski – można zajrzeć do dokumentacji nowego projektu .
Wójt Gminy – na razie nie , bo dokumentacja jest w Starostwie .
Radny St.Pawiński – proszę o wiatkę dla dzieci z Rąbierzy.
Radny K.Zaperty – sprawa wiatraków w Korytnicy .Jeśli wiatraki są uruchomione  to nie 
działa telewizja , internet.
Jeśli chodzi o nagrywanie , okazuje się ,że sesje oglądają ludzie w całej Polsce .Nagrano 
mnie jak trzymam telefon w reku , pytają mnie co ja robię na sesjach.
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Jestem za tym ,aby prowadzić rozmowy dot.budynku po policji .
Są skargi na małą liczbę worków na śmieci .
Mówimy o pozyskiwaniu nowych dróg do zasobu gminnego .
Pan W.Rastawicki radny powiatowy – to przekazuje mi Wójt czy sołtysi ,jest tematem mojej 
pracy .Dyrektor Solonek nie wiedział o czym ja mówię . Prośbę o wycinkę krzewów 
skierowałem na wiosnę.
Co do drogi w Wólce Mlęckiej , nie trzeba jej przejmować , można tak zrobić jak w 
Marcelinie ,że na czas prac droga zostanie przekazana gminie. Droga w Ryni , czy jakiś 
fragment będzie robiony ?
Wójt Gminy – nie , jest to droga gminna . Nam chodzi o to ,aby dostać dodatkowe punkty 
przy składaniu wniosku .Jeśli będziemy mieli porozumienie to otrzymamy dodatkowe 
punkty .
Podczas sesji przekazałem informację ,że złożono wniosek o oznakowanie poziome . Nie 
wiem dlaczego środki miałyby być z budżetu gminy . Przystanki na drogach powiatowych , 
uchwała jest podjęta .
Wójt Gminy – jeżeli chodzi o zadania na 2016 rok jesteśmy traktowani po macoszemu, albo 
radni są byt mało aktywni.
P.W.Rastawicki – my jesteśmy aktywni .
Wójt Gminy – powiat będzie realizował zadania bez udziału gmin.
P.W.Rastawicki -  w roku 2016będzie realizowana droga Sokóle - Kamionka .Koalicja , 
która rządzi powiatem traktuje nas z przymrużeniem oka . Zadeklarowałem współpracę na 
rzecz naszej gminy . Jestem radnym z trzech gmin. Może powinienem bardziej siedzieć na 
powiecie. Większość moich próśb kierowanych jest na piśmie ,ale nie wszystkie.
Sekretarz Gminy – prośba do radnych powiatowych ,aby bardziej naciskali w zakresie dróg.
P.W.Rastawicki – jak najbardziej , będę nakłaniał starostę ,aby opracowywał projekt na 
drogę w Kątach Borucza.
Wójt Gminy – nie obrażajmy się na siebie , złożyliśmy wniosek na drogę w Brzozowicy , 
bardzo mocno zaangażowali się moi pracownicy .
P.W.Rastawicki – radnym jestem od niedawna , nie obrażam się .
Radny K.Laskowski – trzeba popracować nad większą koordynacją . Idąc do gminy 
naliczyłem pięć psów. Na konwencie Wójtów trzeba wymyślić  jakąś ustawę , trzeba znaleźć 
pieniądze na szczepienia, na kastrację . Władze centralne wykorzystują to ,że samorządy nie 
potrafią się zebrać. Samorządy nie zgrywają się.
Sekretarz Gminy – jeżeli chodzi o konwenty to nic nie działa .Są duże konwenty , Związek 
Gmin Wiejskich i wiele innych . Są pisane petycje , wnioski ,ale to nic nie daje .
Wójt Gminy 0- na konwencie w Kałuszynie złożyliśmy petycję ,a by nie przyłączać nas do 
ripok-u warszawskiego. Na razie śmieci wozimy do ropo-u siedleckiego ,ale co dalej będzie 
nie wiem.
Radny K.Laskowski – trzeba zbierać listy, składać petycje do posłów.
Radny St.Paderewski – przydałoby się światło pulsacyjne na skrzyżowaniu ul. Polnej  z 
obwodnicą.
P.W.Rastawicki – jest to droga wojewódzka . Przekazałem informację co do obsługi w 
Starostwie w wydziale komunikacji .
Radny Sł.Wierzba – nie z naszej winy i bez naszej zgody wybudowano wiatraki w 
Korytnicy , jesteśmy bezpośrednio związani z tym .Mieszkańcy maja działki około 200 
metrów od wiatraków. Jak składać wnioski o ewentualne odszkodowania .
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Radca prawny – każdy może występować do sądu ,ale można zastanawiać się nad 
wznowieniem postępowania ,że było pominięcie strony .

Do pkt.21.W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
dokonał zamknięcia sesji .

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy
Anna Kalinowska

      Waldemar Szymański


